



PACE to hold a European Forum on migration policies in Kyiv

Strasbourg, 01.09.2008 – The Sub-Committee on Migration of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe (PACE) will be holding a parliamentary forum on economic migration, social cohesion and development in Kyiv on 5 September in co-operation with the European Parliament and the Ukrainian Parliament (*Verkhovna Rada*). The event will run from 3 to 6 pm in the International Exhibition Centre (Conference Room 1), Brovarskiy Avenue 15, Kyiv.

The Forum will be opened by the Ukrainian Vice-Prime Minister Hryhoriy Nemyria, and is to be attended by the Ukrainian Minister of the Interior Yuriy Lutsenko, the Chair of the PACE Committee on Migration, Refugees and Population Corien Jonker (Netherlands, EPP/CD), the Chair of the PACE Sub-Committee on Migration Mevlüt Çavusoğlu (Turkey, EDG) and the President of the Council of Europe Congress of Local and Regional Authorities Yavuz Milden.

Oksana Bilozir (Ukraine, EPP/CD), PACE Rapporteur on “European expatriates: relations to their countries of origin”, will speak on the subject of the Ukrainian diaspora. Exchanges of views will be held on Ukrainian migration policies and the ways forward presented in the Final Declaration of the 8th Council of Europe Conference of Ministers responsible for Migration Affairs, which is to precede the Forum in the same International Exhibition Centre on 4 and 5 September (morning).

[Draft programme](#)

L'APCE organise à Kiev un Forum européen sur les politiques de migration

Strasbourg, 01.09.2008 – La Sous-commission des migrations de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE) organisera le 5 septembre à Kiev, un Forum parlementaire sur les migrations économiques, la cohésion sociale et le développement, en coopération avec le Parlement européen et le Parlement ukrainien (*Verkhovna Rada*). Cet événement se tiendra de 15h00 à 18h00 au Centre International des Expositions (salle de conférence 1), Brovarskiy Avenue 15, Kiev.

Le forum sera ouvert par le Vice-Premier ministre ukrainien, Hryhoriy Nemyria, et prévoit notamment la participation du ministre ukrainien des Affaires intérieures, Yuriy Lutsenko, de la Présidente de la Commission des migrations, des réfugiés et de la population de l'APCE, Corien Jonker (Pays-Bas, PPE/DC), du Président de la Sous-commission des migrations de l'APCE, Mevlüt Çavusoglu (Turquie, GDE), et du Président du Congrès des Pouvoirs locaux et régionaux du Conseil de l'Europe, Yavuz Milden.

Oksana Bilozir (Ukraine, PPE/DC), rapporteur de l'APCE sur « Les expatriés européens : relations qu'ils entretiennent avec leur pays d'origine », interviendra sur le rôle de la diaspora ukrainienne. Des échanges de vues auront lieu sur les politiques ukrainiennes de migration et sur les perspectives offertes par la déclaration finale de la 8^{ème} Conférence du Conseil de l'Europe des ministres responsables des questions de migrations, conférence qui précèdera le Forum, au même Centre International des Expositions le 4 et le 5 septembre (matin).

[Projet de programme](#)